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LUOMAN KYLÄYHDISTYS, HALLITUS 
KOKOUKSEN 9/23 PÖYTÄKIRJA 

Aika:	 	 	 Keskiviikko 11.10.2023 klo 18:06–19:35

Paikka:	 	 Luoman VPK

Osallistujat:	 Ahlsten Erkki, Ehrnrooth Georg, Ehrnrooth-Jokinen Pepita, Pudas 

Annina, Saari Tuula, Sandström Kristoffer ja Valtanen Hannu 


1. Kokouksen avaus	 

Saari avasi kokouksen klo 18:06. Todettiin, että Saari toimii kokouksen 
puheenjohtajana ja Haaviston poissa ollessa Valtanen sihteerinä. 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Todettiin kokous sääntöjen mukaisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Hyväksyttiin kokouksen esityslista. 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Todettiin edellisen kokouksen 8/2023 pöytäkirjaan tehdyn muutoksia ja siirrettiin sen 
tarkistus seuraavaan kokoukseen. 

5. Varikkotilanne 
Valtanen kertoi varikon ajankohtaisesta tilanteesta. Chritina Gestrinin kanssa on 
vaihdettu tietoja; hänelle on toimitettu selvitys Väylän 
varikkoinvestointivaihtoehtojen kustannuslaskelmista, joissa Vuohimäen 
investointikustannusarvio oli noussut puolessa vuodessa yli 600 %, sekä 
selvitykset sulfidisavesta (Liskin lausunto, ja valtioneuvoston sulfidisaviopas). 
Gestrin on todennut, että Espoossa kaikki varikkovaihtoehdot ovat edelleen 
tarkasteluissa (Mankki, Luoma, Vuohimäki ja kallioluolavaihtoehdot). Espoon 
kaupunki käy neuvotteluja Kirkkonummen kanssa asiasta. Inkoon teräslaitos ei 
vaikuta paikkavalintaan. Hänen mukaansa varikon sijaintipaikasta on tehtävä 
päätös vuoden 2024 aikana jotta voidaan EU:n tukea voidaan hakea ns. 
tunninjuna-radalle. - Espoon kh:lle kerrotaan virkamiesten ehdotuksesta lokakuun 
aikana. 


Rantaradan kehittämistyöryhmä järjesti seminaarin Pikkuparlamentissa 4.10. RKP:n 
edustaja Wicksrömin (Inkoo) johdolla. Puheenvuoron pitivät myös edustaja 
Adlercreutz, Hangon kunnanjohtaja sekä VR:n ja Väyläviraston asiantuntijat. 
Kehittämistyöryhmässä ovat edustettuina kaikki Läntisen Uudenmaan kunnat. 
Tavoitteena on lisätä rantaradan liikennettä parantamalla sen suorituskykyä; valtion 
vuoden 2024 budjetissa hankkeeseen on varattu 70 milj.€. Keskeiset tavoitteet 
ovat Hanko-Helsinki radan sähköistäminen ja ohitusraiteiden aikaansaaminen. – 
Rantaradan varikkoa keskusteluissa ei mainittu.


Todettiin, että LKY:n on syytä informoida Kirkkonummen kunnanjohtajaa 
varikkoasiassa, samoin edustaja Henrik Wickströmiä. – Kunnanjohtaja ja Anna-
Kaisa Kauppinen tavataan (Saari ja Valtanen) marraskuun 16. päivä klo 13.00. Saari 
on yhteydessä Wickströmiin kokousajan vahvistamiseksi.
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6. Tassumäen asemakaava 
Kunta järjestää tiedotustilaisuuden Bobäcks Skolan ruokalassa tiistaina 24. 
lokakuuta kello 18.00. LKY huolehtii tilaisuuden alkuun kahvitarjoilun kello 17.30 ja 
tilaa kahvileivät koulun oppilailta. Asian esittelijänä toimii kunnan kaavoituspäällikkö 
Simon Store. Kokouksessa toteutetaan ryhmätyöskentelyä työpajatyyppisesti.


Tilaisuudesta on ilmoitettu Kirkkonummen Sanomissa, kunnan kotisivuilla sekä 
LKY:n toimesta sähköpostitse luomalaisille ja ilmoitettu FB- ja kotisivuilla. 


7. Kirkkonummen Vesi 
Vesi- ja viemärijohtojen urakkatyö Luomanpuron alittamiseksi on käynnistynyt 
5.8.2023 ja sen on määrä valmistua marraskuussa 2023.

Työmaan ylä- ja alapuolisia vesinäytteitä pH:n seurantaa varten on otettu 19.9. ja 
28.9. (LUVY) sekä 31.8. ja 3.10. (LKY). pH on näytteissä ollut 6.8 – 7.2. 

Päätettiin jatkaa LUVY:n kanssa näytteiden ottoa kasvattamalla näytteidenoton 
väliä kahteen viikkoon. 


8. Datakeskus Kolabacken  
ELY-keskus on antanut lausunnon datakeskuksen YVA-selostusta varten. Siinä 
todetaan, että maakaapelista ei tehdä YVA:a, mutta ”kaapelin vaikutus otetaan 
huomioon datakeskuksen YVA-selvityksessä”. – Todettiin, että sanamuoto ei 
itsessään anna selvyyttä siitä, miten maakaapelia datakeskuksen yV-selvityksessä 
tosiasiallisesti käsitellään. 

 Alkuvuodesta 2024 datakeskuksen YVA-selvitys valmistuu ja silloin pidetään 
yleisötilaisuus, johon mahdolliset kommentit voidaan antaa. - Tilaisuudesta 
ilmoitetaan Kirkkonummen Sanomissa.

Todettiin, että LKY valmistautuu antamaan asiasta kannanottonsa kevään 
tilaisuudessa.


9. Kvarnviken veneranta 
Uusi sopimus on kunnassa allekirjoitettavana, jonka jälkeen se tulee LKY:n 
hyväksyttäväksi. 

10.Luomanpuron kunnostustyöt ja kalojen istutus 
VPK:n lähiympäristöön purossa on suunnitteilla kalojen kutupaikkoja 5-10 kohtaan.

Talkootyöhanke on paraikaa vahvistettavana Vesiosuuskunnalla, joka sen 
hyväksynee. 

Kalanpoikasten siirron ajankohta on todennäköisesti loka/marraskuu, asiaa hoitaa 
ELY-keskuksen Mikko Koivurinta. – On todettu, että poikaskanta on heikohko 
Gumbölen joessa, joten viivästymistä voi tulla.


11.Luomanlahden siivoustalkoot 
Yhteisrannan siivouksessa kaadettuja puita ja risuja haketettiin 30.9. talkootyönä.- 
Alueen raivausta ja haketusta jatketaan edelleen.

Vesiosuuskunnalla on paraikaa hyväksytettävänä suunnitelma kaislojen leikkuusta 
Luomanlahden yksityis- ja yhteisomisteisilla rannoilla.  Jos suunnitelma 
hyväksytään, haetaan Ympäristöministeriön Vesiensuojelun tehostamisohjelmasta 
avustusta. Haku on auki 17.10. - 13.11. (www.ym.fi/virtaavesienhoitoon) 


http://www.ym.fi/virtaavesienhoitoon
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Jäljellä olevilla talkoorahoilla valmistaudutaan laiturin kunnostamiseen hankkimalla 
laiturin pintalaudat.

Todettiin, että ennen uusia rannan siivoustalkoita, on perusteltua käydä alueen 
puustoa läpi ja merkitä kaadettavat rungot ennakkoon.  


12.Luoman Ljusdala 
Sandström on keskustellut MUF:in Ghita Söderströmin kanssa. Ljusdala on 
käytännössä tyhjä ja kylmillään, Söderström asuu muualla ja on hyvin 
todennäköistä, että hän luopuu asumisestaan Ljusdalassa sekä sen ylläpidosta 
omin varoin; MUF on käytännössä varaton taloa, sen kalusteita ja muuta irtainta 
sekä tonttia lukuun ottamatta.

Päätettiin käynnistää toimet Ljusdalan kuntotarkastuksen ja sen rahoituksen 
aikaansaamiseksi. Tarkastuksen tulee olla riittävän yksityiskohtainen, jotta 
suunnitelma talon tulevaisuudesta voidaan turvallisesti tehdä.  


13.  Pankin vaihto 
Sovittiin, että Ahlsten tekee tarvittavan selvityksen pankin vaihtoa varten ja 
esittelee sen seuraavassa kokouksessa.


14.  Hvitträsk  
Saari kertoi, että museon kävijämäärä kaksinkertaistui vuonna 2023 - kävijöitä oli 
18.500. Museo toivoo, että LKY jatkaa yhteistyötä museon kanssa; myös 
Kirkkonummen kunta on halukas tulemaan mukaan. 

Ideointipalaveri yhteistyöstä pidetään 9.11. kello 13.00 Hvitträskissä. Mukana ovat 
mm. kunnanjohtaja Virpi Sailas ja kunnan kulttuurijohtaja Piritta Numminen. 


15.Muuta 
Suunnitteilla olleet syksyn Halloween -kyläjuhlat siirretään seuraavalle vuodelle.

Kunnan uusi asumisneuvoja Tarja Ahonen on pyytänyt LKY:tä mukaan kehittämään 
asukasyhdistysten toimintaa. Sovittiin mukaanmenosta.

Kotisivujen päivittäminen on edelleen selvittelyssä.

Aikuisviihdekeskus Willi-Irasta tehdään kunnalle selvityspyyntö; Valtanen 
valmistelee.

Talkooavustuksen loppuselvitykset ovat valmistelussa; Saari hoitaa.

Uusi kyläavustaja on saanut paljon myönteistä palautetta ja kehuja. Vapaita aikoja 
löytyy vielä syksylle.


16.   Seuraava kokous 
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 15.11. klo 18:00 VPK:lla. 

17.   Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19:35. 

Pöytäkirjan vakuudeksi, 

-----------------------------------------------         ---------------------------------------------------- 
Tuula Saari     Hannu Valtanen 
puheenjohtaja             sihteeri 
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